
Referat fra Artsrådsmøde 2024
D. 6. maj 2024, kl. 17:15-19:15, lokale: 1481-366

Dirigent: Bálint
Referent:Mette

17:15-17:20 Formalia

1.1 Valg af dirigent: Bálint

1.2 Valg af referent: Mette

1.3 Godkendelse af dagsorden:

● Mathilde (Klassisk Filologi) foreslå en ændring af dagsordenen, hvor vedtægts

forslagene vedtages i grupper i stedet for en af gangen hvilket vil give færre

afstemninger

● Fie (Globale Studier) har et spørgsmål til hvordan grupperne er blevet lavet

● Mathilde forklarer, at grupperne bliver lavet med ændringsforslag med samme

tema og at grupperne bliver stemt sammen ind.

● Alle stemmer for ændringen.

● Proceduren er ændret.

● Dagsorden med ændring er godkendt :)

1.4 Godkendelse af referat (Bilag 1)

● Det er godkendt. 1 stemte blankt.

1.5 Navnerunde:

● Bálint (Klassisk filologi, FU Kassér), Nicolaj (Klassisk Filologi, FU), Johan

(Idehistorie), Emil (Klassisk Arkæologi), Caroline (religion), Mathilde

(Klassisk Filologi), Bjørk (SHM & Arkæologi), Rasmus (Historie), Torina



(Historie), Johanne (Historie) Wilhelmina (Historie), Kristian (Engelsk),

Frederik (Globale Studier, Ruslands), Fie, (Globale Studier, Japan), Astrid

(Cog, FU) Camilla (Engelsk), Ninna (Historie, FU), Michelle (Engelsk).

17:20-17:50 Vedtægter for Artsrådet (Bálint)

2.1 Præsentation af forslag til vedtægtsændring (Bilag 2.1, 2.2 og 2.3)
● Mathilde (Klassisk) fra arbejdsgruppen for udarbejdelse af vedtægter under

artsrådet præsenterer forslagene for Artsrådet i nye fremlagte grupper under
2.2.

● Forslagene i grupperne er vedhæftet referat mailen og bliver sat ind som
Bilag 5.

2.2 Afstemning af vedtægtsændringsforslag (Bilag 2.3)

● Forslagene vedtages, når mindst ⅔ af alle tilstedeværende mandaterbærerer
stemmer for forslaget.

● Der skal stemmes om 20.a eller 20.b, som danner grundlag for resten af
afstemningerne.

● Bjørk spørger om 20.b er sådan, det ser ud andre steder.
● Mathilde siger ja.
● Camilla gør klart at man stemmer om ordlyd

● Ingen stemmer for 20.a.
● Alle stemmer for 20.b.
● 20.b er vedtaget.

Gruppe 1 Almen Praksis

● Kristian spørger om dagsorden med ændringen ikke længere vil deles på
nettet, men om den stadig deles til fagrådene’

● Camilla siger at referaterne stadig er offentlige efter møderne
● Bálint tilføjer at møderne egentlig er åbne og offentlige, men kun fagrådene

modtager invitationer med dagsordenen
● Ingen er imod at stemme på dem som gruppe
● Alle stemmer for gruppe 1

Gruppe 1 er vedtaget!

Gruppe 2 Retningslinjer

● Camilla nævner stavefejl og grammatiske fejl i forslagene.
● Mathilde siger at man vil indføre bare at rette dem uden at stemme om det

hver kan.
● Fie spørger til ændringsforslag til ændringsforslag 21.
● Mathilde forklarer, hvorfor de har valgt denne ændring, som giver ret til FU

selv at bestemme selve FU mødernes tid og sted

Alle stemmer for Gruppe 2.



Gruppe 2 er vedtaget!

Gruppe 3: Ændringer i Forretningsudvalget FU

● Camilla mener, at det kunne være gavnligt med et stykke om at man ikke
behøver ekstraordinært møde hvis det normale møde er kort efter at personen
er gået af.

Alle stemmer for gruppe 3

Gruppe 2 er vedtaget!

Gruppe 4 : Formuleringer

● Handler om formulering af vedtægterne
● Fagråd ændres til Fagråd/Fagudvalg

Alle stemmer for gruppe 4

Godkendt 4 er vedtaget!

Gruppe 5: Formalia

● Her nævnes det, at grammatiske fejl og stavefejl konsekvensrettes

Alle stemmer for

Gruppe 5 er vedtaget!

Gruppe 6: Kritisk revision

● Ændringerne vil have bedre forklaring af deres rolle og formål.

Alle stemmer for

Gruppe 6 er vedtaget!

Gruppe 7: Dagsordenen til konstituerende Artsrådsmøde

● Ingen spørgsmål

Alle stemmer for.

Gruppe 7 er vedtaget!

Gruppe 8: Studenterrådet

● Pengene fra Artsrådet, hvis Artsrådet lukker skal gå til Studenterrådet, men
det ønskes at disse skal øremærkes til Arts studerende

● Dette kræver at SR også er med på det
● Johan sprøger hvor stor chancen er for at de siger ja
● Mette siger at det er stor chance for at de siger ja
● Mathilde siger at en ændring ville være semantisk

Alle stemmer for

Gruppe 8 er vedtaget!



Gruppe dokumentet deles med referat i en mail efter mødet og som bilag 5 i
bilagsmappen til dette møde.

2.3 Første behandling af de samlede vedtægter - Afstemning
● De samlede vedtægter med de vedtagne ændringsforslag blev stemt på.

● Alle stemmer for ændringerne som helhed
● Alle vedtægter er godkendt på 1. runde af godkendelse!

● De nye vedtægter bliver først aktuelle, når de modtager anden behandling på
første Artsrådsmøde efter sommerferien.

17:50- 18:00 Artsrådets forretningsudvalg (FU) (Mette)

3.1 Valg af ny næstforperson
Med udgangen af den forrige næstforperson lægger FU op til en omrokering
af pladserne i FU, således at en ny næstforperson vælges blandt
forretningsudvalgets nuværende medlemmer.

● Der er ingen andre end Nicolaj fra FU som stiller op som næstforperson.
● Artsrådet vil gerne høre Nicolaj og hans grunde til at stille op.
● Nicolaj præsenterer sine grunde til at stille op.

○ Han har været med i FU i næsten 1 år.
○ Han har været med til at udvikle FU og Artsrådsmøderne i sin tid i

FU.
○ Han ønsker at Artsrådsmøderne skal sætte dagsordenen for hvad FU

skal gå og lave.
○ Han er medlem i Akademisk Råd og ønsker at inddrage fagrådene

mere i Akademisk Råds arbejdet og skabe transparens omkring
arbejdet.

● Der er ingen spørgsmål til Nicolai
● Der er ingen der stiller op mod Nicolaj.

Nicolaj er valgt ind per akklamation!
3.2 Valg af ny FU medlem (Bilag 3)
● Med udgangen af den forrige næstforperson er der nu 6 pladser ud af 7

pladser besat. FU lægger op til, at et nyt medlem vælges.

● Mette præsenterer, hvad det vil sige at være med i Artsrådets FU i forhold til
arbejdet, honorar og ansvarsområder.

● Bjørk (Arkæologi) stiller op som nyt FU medlem.
○ Bjørk giver en præsentation af deres grund
○ Ønsker bedre samarbejde mellem det lokale fagråd og et større indblik

i studenterpolitik.
○ Vil gerne sørge for at tingene kører for Arts.

● Ingen siger imod
Bjørk er stemt ind som FU medlem!

18.00- 18:15 Pause



18:15-18:35:Mærkesager til valget i efteråret 2024 (Bálint)

4.1 Præsentation af mulige mærkesager (Bilag 4)
● Artsrådets valgudvalg (KAV) præsenterer deres forslag til Artsrådets

mærkesager til brug ved Akademisk Råd valget i oktober.
● Bálint præsenterer de 8 som KAV har medbragt.

● Disse mærkesager vil blive brugt som grundlag for at vælge kandidater efter
sommeren.

De 8 mærkesager som er uddybet i bilag 4 bliver præsenteret af Bálint og
Mette.

1. De lokale stemmer skal høres!
2. Bibliotekerne skal bibeholde bøger
3. Pengene, som universitetet får for de studerende, skal gå til de studerende
undervisning, foreninger og studiemiljø
4. God støtte til de studerende!
5. Mere transparents fra ledelsen - ÅBENHED OG AKTIV INDDRAGELSE
AF STUDENTERREPRÆSENTANTER
6. Fysiske rammer der fremmer
7. UVAEKA
8. Tilgængelighed og overskuelighed over processer på AU

● Bálint fortæller, at titlerne for mærkesagerne er åbne for ændringerne.

4.2 Drøftelse af mærkesager og indstilling af nye mærkesager
Spørgsmål til mærkesagerne som er præsenteret

● Mathilde spørger til nummer 2 og mener at titlen godt må være mere vildt
○ Forslaget hed fra Bálint “ Stop bogbrænding!”

● Alle får 8 min for at diskutere deres holdninger i små grupper
● Nicolaj har snakket med Johan

○ De mener mærkesag 1 er vigtig, at få med
○ De mener også at 5 er vigtig
○ Nicolaj har overbevist Johan om, at 1 og 6 godt kan sættes sammen.

● Mathilde siger at de mærkesager som ikke vælges kan kigge på til fremtidige
arbejdsplaner

○ Mener at 5 kan sætte sammen med 8
○ 6 og de fysiske rammer kan sættes sammen med politikpapiret

● Torina har snakket om punktet med økonomi og de fysiske rammer og
forbedring af dette.

● Fie har snakket om 5 og 8
○ Hun har også snakket om 2 og hvordan det kan fange folks

opmærksomhed og få dem til at sætte sig ind i hvad der foregår og
hvordan man selv som studerende kan forbedre uni.



● Nicolaj mener også, at 2 er rigtig vigtig for fremtidssikring af uni

● Mathilde mener også, at 2 er for fjerne på valg men er en god til en
oplysningskampagne

○ Mener det kunne være relevant for andre campusser, men virker svært at
trække stemmer på

○ Mener ikke at alle kan være med på den eller tænker det er vigtig
● Caroline mener også at det er vigtigt men for intern til valget 2024

○ Camilla er enige
4.3 Vedtagelse af 3 mærkesager
● Det stemmes om mærkesagerne.
● De 3 med flest stemmer bruges til valget.
● Hver mandatbærer har 3 stemmer

1. De lokale stemmer skal høres! 2
2. Bibliotekerne skal bibeholde bøger 0
3. Pengene, som universitetet får for de studerende, skal gå til de studerende
undervisning, foreninger og studiemiljø - 5
4. God støtte til de studerende! 8
5. Mere transparents fra ledelsen - ÅBENHED OG AKTIV INDDRAGELSE
AF STUDENTERREPRÆSENTANTER 12
6. Fysiske rammer der fremmer - 7
7. UVAEKA - 1
8. Tilgængelighed og overskuelighed over processer på AU - 4

Mærkesager 4, 5 og 6 fik flest stemmer og bliver udvalgt som mærkesager for
Artsrådet til Univalget 2024!

18:35-18:40 Nyt fra FU og Akademisk Råd

6.1 Møde med dekanatet d. 4. april (Camilla)
● FU har holdt møde med dekanatet.
● Her har de diskuteret midtvejsevalueringer og utrygheden omkring dette.

○ Dette tages videre til UN og SN så processen kan forberedes på hele ARTS.
● Informationsvideo angående valget blev præsenteret til mødet og dekanatet er med på

den og hjælper.
● Politikpapiret er blevet præsenteret.
● Der blev brugt lang tid på at diskutere konflikthåndtering.

○ Der har været en workshop omkring dette.
○ Artsrådet mener det kunne være godt med konkrete råd og hjælp til f.eks.

krænkelser eller ubehagelige hændelser.

● Artsrådet belv informeret om Lederhandlepligt
○ Det betyder at hvis en leder får information om krænkelser skal de gå videre

med det
○ Dekanatet er interesseret i at gøre dette område bedre
○ De vil gerne skabe bedre kultur og sørge for at alle føler sig mødt og grebet
○ Dette tages også videre til ARTS Ligestillings og diversitetsudvalget

6.2 Nyt fra Studenterrådet (Bálint)



● Der er fællesrådsmøde d. 15. maj.
● Artsrådet har 10 mandater og FU håber derfor på, at der er flere der kommer

en bare FU.
● Alle må bære mandat for Artsrådet så længe man er ARTS studerende
● Nicolaj snakker om næstforpersonen for SR som holder møde med rektor

angående nye bygninger som også skal huse ARTS studerende.
○ Artsrådets og Fu vil gerne med i snakken

6.3 Akademisk Råd (Bilag 5 - eftersendes) (Nicolaj)
● Der har været møde i Akademisk Råd d. 23. april og næste møde er d. 18.

juni.

● Der er blevet diskuteret ting som var vigtige for VIP'er, men ikke studerende.

● Der har været overskud for ARTS i år.
○ Men næste år skal ARTS spare til 2026 og måske også derefter.

● Gode nyheder omkring dimensioneringer
○ Udflytning er ikke kommet igennem på ARTS
○ Man skulle skære 9% af ARTS pladser og nu skal man også skære 9%

er kandidatpladserne
■ Dette kan overlapper og skal ikke lægges oveni hinanden =

kun 9% men kun måske

● Nicolaj snakker om ekstraordinært møde d.13 maj
○ Lagt op til et politik pair med vores tanker om hvad økonomisk skal

prioriteres på ARTS.

6.4 Kaffe- & klagedagene (Bálint)
● Der var ikke nogle ønsker eller spørgsmål til konceptet.

6.5 Trivselskoordinatoren og mulighed for foreningsapp (Ninna)
● App bliver lavet sammen med dem som har lavet fredagsbar appen.
● Alle foreninger på ARTS kan få indflydelse på det
● Workshop med Louise d. 14 maj bliver præsenteret men det blev dog senere aflyst.

18:40-18:50 Fremtidige møder

7.1 Møde med Byg og Drift d. 8. maj (Nicolaj)
● Nicolaj nævner punkterne, som tages op på mødet, som blev valgt på sidste

møde.
● Folk kan sende mails med forslag

7.2 Møde angående kandidatoptagelse d. 7. maj (Mette)
● Mathilde siger at skabelonen skal tilpasses til retskrav og ikke retskrav og

gøre det mere individuelt, så det er nemmere at søge.
○ Man burde kunne lave systemet om

● Mette er enig og tager det med til mødet

7.3 Møde med diversitetsudvalget d. 13. maj (Camilla)
● Vi snakker om trigger warnings og åben dialog omkring pensum til mødet.



● Her har FU 45 min på mødet til at snakke om dette.

7.4 Akademisk råd d. 18. juni (Nicolaj)
● Nicolaj skal have fundet noget at tale om til de studerendes punkt.

● Nicolaj foreslår enten
○ Code of Conduct ved mundtlige eksaminer, som er blevet udarbejdet

ved Studenterrådet
○ Fremmøde til undervisning, som er blevet observeret af nogle som

dalende
● Nicolaj mener punkt 2 er mere relevant for UFA

○ Caroline er medlem
● Camilla spørger ind til hvem der er med

○ Catoline svarer, at det er prodekanen, 3 studerende plus flere
● Der er ikke nogen som har indvendinger til Code of Conduct punktet

○ Det tages med
18:55-19:10 Fagråds/udvalgs runde

● Anglia: Det går godt. De har lavet nogle gode arrangementer for de studerende

og også intern, både faglige og sociale på forskellige måder. De hat holdt

bachelororientering. De har har generalforsamling d.13 maj hvor en ny

bestyrelse skal vælges.

● Basal Gang: De er ved at få skiftet ledelse, men det går meget fint.

● Globale studier: Der er ikke stor tilsluning fra de nye studerende til fagrået.

De håber på, at arrangementer i starten af næste semester kan få flere med, da

der ikke er nok medlemmer til arbejdet.

● Historie: De har ikke lavet meget siden sidst. De har haft

oplæsningsarrangement som gik godt. De har problemer med en person som

ikke tilhører uni men har været i deres studie områder, men det bliver der taget

hånd om.

● SHM: Det går blandet. De har været i gang med en omstrukturering af flere

foreninger (8) på Moesgaard, da der er store bemandingsproblemer. De håber,

at det er løst til næste semester. De mener, at fagrådet er sikret. Der er fortsat



stor succes med fagrådscafer med eksperimentel arkæologi og de modtager

flere klager fra de studerende end før. De har fået indført tutorordning for SHM

og afdelingen har lyttet til dem. De har fået penge til det, da mange nye

studerende er udlændinge eller udvekslingsstuderende og det er en god måde at

præsentere dem for uni livet i Danmark.

● Klassiske studier: Det går ganske fint. Der er møde hvert semester med

undervisere. Det skal holdes denne onsdag. De er i gang med en

synlighedskampagne for at holde gang i tilslutningen til foreningerne. De er

stille og roligt i gang med at planlægge en afslutning.

● Religion: De har holdt fagrådsmøde med pizza og fået nyt medlem. De har

fokus på flere hyggeting. De vil gerne have hygiejneprodukter på toiletterne

som tages med i UN

○ Bjørk siger at det findes på Moesgaard. De har også at plastre og

panodiler tilgængeligt

● Idehistorie: De findes stadig. Der er ændringer i tutorordninger. De håber på

ny start efter sommer. Der var meget brok til evalueringerne på studiet.

● Jedermanns: Er oppe at køre igen. De har stort fokus på interne

arrangementer, og har afholdt en brætspilsaften med succes.

19:10-19.15 Evt.

● Mathilde har en anmodning.



○ Hun sidder i studiemiljø rådet og skal med til studiemiljøsråds møde og

vil gerne have billeder af studiemiljøet for at se hvor fedt og ikke fedt

det er.

○ Man kan sende billeder indtil i morgen.

● Camilla nævner stolene

● Det er tidligere aktive studerende der har valgt dem

○ Dem på Moesgaard er ikke valgt af studerende

● Michelle nævner udluftning.

● FU snakker om hærværk og graffiti i Nobel (krokodiller)

○ Der opfordres til, at man stopper det, hvis man ser det.

● Bjørk: Moesgaard og Moesgaard campus har møde i morgen angående evt.

mangler og forbedringer til området.

○ Man kan snakke med hende bagefter, hvis man har noget både om rejsen

derud og det at være derude.

Tak for i dag! :-)

Ordbog

❖ Akkreditering er en proces, hvor universitets kvalitetssystemer vurderes

❖ Akademisk råd (AR) er organet, hvor man behandler fakultetets anliggender og

rådgiver dekanen

❖ Årlig status er en del af kvalitetspolitikken på ARTS

❖ ARTS studier rummer studie- og karrierevejledning, samt internationalt center og

SNUK

❖ AUPUS står for ’AU-Politisk Udvalg ved Studenterrådet’ og klæder bl.a. bestyrelsen

på til møder

❖ CED er Center of Educational Development



❖ CUUAL er Circle Union udvalg under AUPUS og LUPUS

❖ DPU er Danmarks Institut for Pædagogik og Uddannelse

❖ DSF er Danske Studerendes Fællesråd

❖ Fællesrådet fungerer som Studenterrådets øverste organ og består af studerende fra

fagrådene på de enkelte studier

❖ FU Forretningsudvalg som bruges både i Artsrådet og Studenterrådet

❖ Førsteårspædagogik er et begreb for at studiestart varer et helt år

❖ KAV Kommission for Valg under Artsrådet

❖ IC International Committee

❖ IKK er Institut for Kommunikation og Kultur

❖ IKS er Institut for Kultur og Samfund

❖ LUPUS er Levevilkår- og Uddannelsespolitisk Udvalg ved Studenterrådet. LUPUS er

det politiske udvalg, som varetager Studenterrådets holdninger ”udadtil” fra

universitetet, samt i levevilkårs-spørgsmål, som eksempelvis SU, boliger og transport

❖ Samarbejdsudvalg er udvalg bestående af tillidsrepræsentanter

❖ SN/UN er studie- og uddannelsesnævn

❖ SNUK er studienævnsbetjening og uddannelseskvalitet

❖ SPS står for Specialpædagogisk Støtte og er et tilbud til studerende med psykiske

udfordringer, ord- eller talblindhed, fysiske handicaps, langvarige lidelser og lignende

❖ SR er Studenterrådet på Aarhus Universitet, som Artsrådet er en del af

❖ STÅ er studenterårsværk, altså når en studerende består 60 ECTS

❖ Studieintensitet er både hvor mange ECTS, de studerende gennemsnitligt består, og

gennemførselstid.

❖ SUUS står for Socialt Udvalg under Studenterrådet og har til formål at sikre et socialt

liv for Studenterrådets aktive og i fagrådene

❖ TAP er teknisk/administrativt personale

❖ Taxameter er udgangspunktet for indkomsten baseret på studenterårsværket; HUM er

på takst 1

❖ UFA er uddannelsesforum ARTS

❖ UFM Uddannelses- og forskningsministeriet

❖ UVAEKA er undervisnings- og eksamensadministrationen

❖ VIP er videnskabeligt personale


